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Meldgaard Holding 2020
• Dansk familieejet virksomhed
• Hovedsæde i Aabenraa
• Ca. 675 ansatte
• Ca. 275 lastbiler

Hovedaktiviteterne i Meldgaard indenfor 
miljøområdet:

• Indsamling og transport af affald og genbrugelige 
materialer for kommuner (blå på kort)

• Indsamling og håndtering af erhvervsaffald (rød 
cirkel)

• Sortering og genbrug af forbrændingsslagger (rød 
prik)

• Håndtering af forurenet jord (rød prik)

http://meldgaard.com


…helt naturligt!

q Hvad er udfordringerne med/ved erhvervskunderne
q Hvordan kan indsamlere og transportører bidrage til at øge

genanvendelsen af erhvervsaffaldet?

Hvad er udfordringerne med/for erhvervskunderne 
• Der er rigtig mange forskelligartede erhvervskunder/virksomheder i Danmark

• Det er lige fra Pizzamanden, mindre virksomheder med få ansatte til store 
multinationale virksomheder
q Reglerne er de samme, men deres muligheder er forskellige

q Produktionsvirksomheder
q Service og  handelsvirksomheder

• Mængden og renheden af de enkelte fraktioner er meget forskellig hos de enkelte 
erhvervskunder.

• Selv større virksomheder kan have mindre mængder af et bestemt produkt.

• Rigtig mange virksomheder (især de store) er begyndt at røre på sig i en positiv retning
• Bæredygtighed og genanvendelse er blevet en driver i markedsføring J
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Hvordan kan indsamlere og transportører bidrage til at øge
genanvendelsen af erhvervsaffaldet?

• Der er brug for kontrol og øget tilsyn fra kommunerne (staten?, hvor skal tilsynspligten ligge?)
q Er der resurser i systemet til dette?
q Vi kan se en positiv effekt i de kommuner, hvor der aktivt har været udført tilsyn.

• Der skal sættes større krav til producenterne omkring genanvendelse. (produktansvar.)
q Materialerne skal kunne genanvendes/skilles af igen efter brug, således at 

genanvendelse er muligt
q Der skal kigges på produktet allerede ved dannelsen, ikke først når de ”smides” ud.

- Fra politisk side, efterlyses der mere langsigtede strategier, så erhvervslivet kan investere heri 
q Investering af sorteringsanlæg kræver store mængder 
q Evt. en form for afgiftsstruktur/model som følger produktet
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Afsætning af fraktioner kan være udfordring

• Afsætningsmulighederne for sammenblandede produkter, som f.eks. Forskellige plasttyper, kan 
være en stor udfordring, her ses en parallel til de kommunalt indsamlede mængder.

• En vigtigt opgave for os som indsamler og transportør er, at virksomheder ikke kun rådgives 
om, hvorledes de kommer af med erhvervsaffaldet, men at indkøberne i virksomhederne skal 
tages med i rådgivningen, således de kan sætte krav overfor deres leverandører.

• Eksempelvis har vi en stor erhvervskunde som importerer meget store mængder af varer 
til deres produktion, varerne kommer hjem på plastpaller, ca. halvdelen af disse paller er 
ikke i standardmål, således de kan bruges i andre systemer og leverandørerne som er fra 
Asien vil ikke tage dem retur

• De er lavet af et plastmateriale, hvor sammensætningen gør det svært at afsætte dem til 
videre genanvendelse.

• Her blev et billigt indkøb til en dyr løsning, grundet emballagen. 
• Der er nu kommet meget mere fokus på emballagen i forbindelse med fragten 
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Ser vi problemerne, i stedet for løsningerne?

- Kan vi få mere ud af de genbrugelige materialer, som enten er for dårlige eller som ender i 
forbrændingsegnet affald?
q Der er set mange eksempler som f.eks. gl. Mursten, der er et positivt skridt på vejen

Rigtig meget fungerer i dag, men der skal tænkes innovativt for at komme videre med den øgede genanvendelse som vi alle 
ønsker, Det vil kræve, at der kigges med andre øjne både fra erhvervslivet, indsamlerne og politikerne

Hos Meldgaard er vi klar til at lave de investeringer der skal til, og vi kigger hele tiden på de 
muligheder som opstår i samarbejde med erhvervskunderne.

- Hos Meldgaard kigger vi helt konkret på genanvendelse af skår fra glas, både fra glasværker og 
kommunale ordninger, som kan være svært at genanvende 100%, et projekt som igangsættes i 
2020.
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Spørgsmål ?


